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Referat 

Møde i Gedser Fuglestations styregruppe lørdag den 8. februar 2025 klokken 10-14 

Mødested: Gedser Fuglestation (GFU) 

Tilstede: Hans Lind (HL), Anne Marie Reith (AMR), Gert Jeppesen (GJ), Ole Friis (OFL), Tina 

Elley (TEL), Bo Kayser (BK), Søren Mygind (SM) og Mads Elley (ME). 

Afbud: Ingen. 

Administrative punkter 

1 Dagsorden 
Yderligere punkter og vedtagelse af endelig dagsorden. Se referatet. 

2 Godkendelse af referat fra sidste møde 
Godkendelse af referat fra sidste møde. Blev godkendt kort efter sidste møde. 

3 Valg af ordstyrer og referent 
Ordstyrer: AMR. 

Referent: BK. 

4 Kommende styregruppemøder 
15. juni og 1. november 2025. 

Temaer 

5 Ledelse 

5.1 Dialog med Naturstyrelsen 
Status (TEL): Intet nyt. 

5.2 Øget gensidig forståelse mellem Ringmærkningsadministrationen og fuglestationerne  
Vi talte om emnet ud fra BK’s oplæg ” Hvordan kan DOF's fuglestationer bedst understøtte SNM's fireårige 

kontrakt om ringmærkningsadministrationen?” Emnet er vigtigt for Ringmærkningsadministrationen, bl.a. 

fordi den i kontrakten med staten er forpligtet til at levere ringmærkningsydelser, som fuglestationerne står 

for. Emnet er vigtigt for fuglestationerne og DOF, fordi ringmærkningen udgør en væsentlig del af 

aktiviteterne på fuglestationerne, og fordi DOF anvender fangstdata indsamlet i forbindelse med 

ringmærkningen til at følge ændringer i fuglenes antal m.m. Hvis Ringmærkningsadministrationen har 

planer om at udfase ringmærkninger, skal DOF gerne vide det flere år i forvejen, så en anden 

overvågningsmetode kan sættes i gang. 

Vi ser gerne, at emnet bliver behandlet på Fuglestationsudvalgets møde sidst i marts.    
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5.3 Fuglestationsudvalget 
Næste møde 29.-30. marts på GFU. Stationslederen deltager som fast medlem af FSU. Efter retningslinjerne 

vedtaget på seneste FSU-møde, kan der deltage yderligere én person fra fuglestationen. Vi aftalte, at vi fra 

gang til gang ud fra indholdet i mødet vil sende den mest relevante fra styregruppen. Alt efter 

dagsordenen, bliver det nok AMR, ME eller BK, så de holder weekenden åben i kalenderen. 

Vi talte også om indholdet i FSU-møderne. Ved de senere møder har dagsordenen stort set være en kopi af 

den fra det foregående møde med eventuelle nye punkter tilføjet. Dagsordenen er derfor blevet lang og 

ufokuseret.  

Vi kunne godt tænke os, at dagsordenen fra og med martsmødet begrænses til de emner: 

• Det er vigtigt at vi efter en dialog kan beslutte noget om. 

• Emner, som skal føre til konkrete resultater. Resultatpunkterne skal ikke lukkes, før det 

er vedtaget, hvem, evt. uden for udvalget, som gennemfører dem og til hvornår.  

De mange opfølgningspunkter, som hidtil er blevet behandlet på selve møderne, kan passende håndteres 

ved, at formand/sekretær indhenter status fra relevante personer inden mødet og også rundsender 

svarene til udvalget inden mødet. 

Til martsmødet ønsker GFU som nævnt overfor, at punktet om gensidig forståelse mellem fuglestationerne 

og Ringmærkningsadministrationen tages op. 

6 Økonomi 

6.1 Søgnings af eksterne midler fra fonde, kommuner m.m. – prioritering og udførelse 
Mht. BK’s ansøgninger til Guldborgsund Kommune: ”Forbedret biodiversitet og borgerinddragelse på 

Gedser Fuglestation” til 38.000 kr. og ”Opfølgning på biodiversitetseffekt af naturforbedrende tiltag 

gennemført i vandhul på Gedser Fuglestation” til 20.000 kr., er der ikke kommet tilbagemelding fra 

kommunen, og der planlægges ud fra, at projekterne ikke vil blive gennemført. 

I lighed med på sidste møde blev der talt om andre muligheder for at skaffe eksterne midler. 

Af konkrete tiltag vil AMR udsende e-breve til personer, som tidligere via GFU’s Venner har givet penge til 

fuglestationen. Der vil muligvis også blive søgt om økonomisk støtte gennem opslag på Facebook-grupper 

og via en artikel i Folketidende. Temaer skal være, at vi i 2025-27 er ekstraordinært hårdt pressede, fordi 

DOF på grund af økonomiske problemer har nedsat tilskuddet til GFU med 45%. 

6.2 Topkapning 
På grund af det nedsatte tilskud fra DOF har vi tidligere vedtaget, at den planlagte topkapning i vinteren 

2024/25 udskydes til den efterfølgende vinter. 

Der blev talt om, at der desuden er behov for at skære buskadserne kraftig ind fra siden, gerne allerede i 

2025.  

Vi vil arbejdere videre med, hvordan det kan gøres rent praktisk og inden for de økonomiske rammer. 

7 Uddannelse til fugledataindsamler for DOF 
I foråret kommer Oliver (DOF Ung) og deltager i Fuglestationsuddannelsen. Desuden kommer der nogle 

udenlandske frivillige/studerende både forår og efterår. 
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8 Nuværende og fremtidige aftaler/kontrakter med Guldborgsund 

Kommune 

8.1 Fugleovervågningsaftale med Guldborgsund Kommune 2024-28 
Aftalerne har for 2024 givet 35.000 kr. fra kommunen til GFU. TEL har møde med Anita Pedersen, 

Guldborgsund Kommune den 17. marts, hvor der skal tales om status på diverse ting. 

9 Ringmærkning, træktælling m.m. 
HL: Mht. ringmærkning er bemandingen på plads for foråret, og bemandingen for efteråret er også ved at 

falde på plads.  

OFL: Mht. træktælling i foråret vil OFL tage en del af tiden, mens frivillige under uddannelsesordningen vil 

dække dele af resten af perioden. En tilsvarende model forventes for efteråret.  

10 Arrangementer 
I lighed med sidste år ønsker vi sidst på sommeren at afholde et arrangement som tak til frivillige.  

Der vil blive afholdt en hus-&havedag 23. marts klokken 13-17. TEL indkalder. 

11 Eventuelt 
Med hensyn til besøgendes afgang til fuglestationens område blev det aftalt, at adgangsforbuddet til 

ringmærkningsområdet inklusiv laboratoriet skal håndhæves. På en pæn måde skal folk, som overtræder 

det, oplyses om, at de kun må færdes på grusstien og sidde på bænkene ved huset. Hvis en ringmærker 

vælger at tage besøgende med ind i ringmærkningsområdet, skal ringmærkeren gøre dem opmærksom på, 

at det er ekstraordinært. 

 


